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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 18-10-2010 kl. 9:15 -  12:30 
Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Lise-Lotte Due, Hanne Vedersø, Martha Wickens, Erik Nielsen, Christian Heiberg, Ole Tinghøj, 
Inge Konig, Ole Klenke.

Ruth Rasmussen

Betina Kjellerup

Ole Klenke blev budt velkommen, han er indtrådt i Ældrerådet, som suppleant for Gunner Madsen, 
foreløbig for resten af året.

Dagsorden og godkendelse af referat fra 20-09-2010.
Godkendt med bemærkning til pkt. 5 i referatet, Jørgen Tved er Nordgruppens repræsentant i 
Danske Ældreråd.

Orientering fra kommunen.
v/ Afdelingsleder for hjemmeplejen Jette Scheel kl. 9:15 -  10:00
Der var afbud fra afdelingsleder Jette Scheel, hun deltager i stedet for på Ældrerådsmøde i 
januar 2011.

Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.
Ældre Sagen afholder arrangement om stomi, onsdag den 20. oktober 2010, kl. 19:15 på Elværket i 
Frederikssund.

Økonomi.
v/ Martha Wickens.
Martha omdelte oversigt over indtægter og foreløbige udgifter i 2010. Indestående på konto dags 
dato kr. 39.129,75.

På konto til forplejning er der pr. dags dato et forbrug på kr. 736,40.
Beløb til overførsel i 2011 bliver oplyst på næste møde.

Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Næste møde i Nordgruppen er den 9. november 2010, Hanne forespørger her om 
erfaringer/problemstillinger vedr. pensionisters mulighed for, at køre med skolebusser.

Næste møde i Regionsældrerådet er den 17. november 2010.



Æ ldrerådet Frederikssund
Pkt. 6. International ældredag i Slangerup.

På trods af Flemming Pless fra Regionsrådet udeblivelse, blev det en god dag. En stor ros til Ole og 
co. for indslag om hørehjælpemidler. Det var stor interesse, en god stemning og efterfølgende er 
der kun kommet positive tilkendegivelser.
Tak til Ruth og de frivillige hjælpere fra Aktivitetshuset Kongshøj.

Annonceringen i dagspressen kunne godt være bedre, annoncen i Lokal Avisen var skrevet med 
meget lille skrift, uden farve og var ikke særlig indbydende. Til gengæld var annoncen i Hornsherred 
avis god. Der skal være opmærksomhed på dette ved fremtidige annonceringer.

Forslag til næste års arrangement:
Det kunne være en dag, hvor der berøres flere emner f.eks. syn, hørelse, fornyelse af kørekort og 
demens, hvor der lægges vægt på oplysninger, symptomer og forebyggende virksomhed.

Hvis dagen skal markeres næste år, skal der allerede på nuværende tidspunkt tænkes på booking 
af lokale og foredragsholder. Dagen kunne evt. arrangeres i samarbejde med andre organisationer. 
Punktet tages op på næste møde i Ældrerådet.

Pkt. 7. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Hanne orienterede.
OBS. Åbent hus arrangement på Pedershave er den 17. december 2010 kl. 14:00 -  16:00 
Hanne foreslår, at Ældrerådets møder afholdes mandagen før Social-, Ældre- og Sundhedsudvalgets 
møde om onsdagen. Mødekalender for næste års sendes sammen med referatet.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-. Fritid- og Idrætsudvalget
Erik orienterede.
Der resterer kr. 440.388.- af kulturpuljen, Erik oplyste om muligheden for at søge del af puljen.
Der stilles spørgsmålstegn ved afskaffelsen af lydavisen, det er beklageligt, at besparelsesforslaget 
ikke har været i høring. Lise-Lotte sender udtalelse til udvalgene vedrørende dette.

Hanne opfordrer alle Ældreråds medlemmer til at kigge på dagsordner og referater fra 
udvalgsmøderne.

Teknik-. Miljø. og Erhvervsudvalget
Møde den 4. oktober aflyst.

Plan- og Udviklingsudvalget
Intet.

Pkt. 8. Næste møde og sted.
Mandag den 15. november 2010 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt.10. Eventuelt.
Projektleder for Ældreprojektet Bente Groth inviteres til næste Ældrerådsmøde.

Christian gjorde opmærksom på problematikken omkring bestilling af pladsbillet og køb af 
billige billetter hos DSB. Det er et problem, at disse kun kan købes / bestilles over nettet. 
Hanne tager spørgsmålet med til næste møde i Nordgruppen.

Hanne beder Jørgen Tved om kursuskatalog for næste år.
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Hanne orienterede om økonomiske forskelle kommunerne imellem. Der er stor forskel på, hvad 
Ældrerådene i de enkelte kommuner har til rådighed.

Årsberetning/status fra Ældrerådet tages på dagsorden til næste møde.
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